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Banesituation i Valby Idrætspark

Dansk Arbejder Idrætsforbund (DAI) og Københavns Firmasport 
(KFS) klagede i foråret over banernes tilstand i Valby Idrætspark. De 
anmodede om at få andre baner stillet til rådighed for at mindske 
sliddet på de eksisterende, subsidiært flere kunstgræsbaner.

Forvaltningen har holdt møde med DAI og KFS, hvor man gav 
organisationerne ret i, at banernes tilstand havde været særdeles 
utilfredsstillende. Der har været investeret ganske meget i 
banevedligeholdelse de seneste år. Baggrunden for banernes tilstand er 
den store belastning (i gennemsnit tre kampe dagligt alle ugens syv 
dage).

DAI og KFS har næsten udelukkende voksne medlemmer og vil derfor 
altid være lavere prioriteret end børne- og ungdomsforeninger og 
foreninger med såvel børn som voksne. 

I Valby Idrætspark er det ikke muligt at øge kapaciteten til DAI’s og 
KFS’s kampe. Forvaltningen er derimod nødt til at beskære antallet af 
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Side 2 af 1

kampe for derved at mindske slitage og øge hvileperioden for banerne. 
DAI og KFS tilkendegav på mødet, at dette vil ramme deres 
turneringer meget hårdt og gøre det tvivlsomt, om de overhovedet vil 
kunne gennemføre dem.

I henhold til Grøn Plan 1 & 2 er en del af tiltagene - for at forbedre 
banernes tilstand generelt -, at der spilles mindre på de enkelte bane, og 
at der skabes muligheder for at tage hårdt belastede baner ud af drift i 
en periode med henblik på hvile og forbedringer.

De øvrige forbund har tilpasset turneringerne til planerne, mens dette 
ikke har været tilfældet i DAI og KFS regi.

Brugerbestyrelserne på kommunens anlæg har tilsluttet sig dette og 
indrettet sine turneringer herefter.

Der er ikke ledig banekapacitet i kommunen til at efterkomme 
efterspørgslen af fodboldbaner.


